



Referat fra Hovedbestyrelsesmøde

Søndag d. 25. august 2024 kl. 10.15

Hvidovre, d. 12. september 2024

Deltagere:

FU-medlemmer: Poul Jacobsen (PJ) - Poul Guldbæk Olesen (PGO) - Jesper Scherling Fris (JF) og Palle Halkier Jørgensen (PHJ).

Hovedkredsrepræsentanter: Holger Lodahl, 1. HK (HL)* – Niels Steen Larsen, 2. HK (NSL) – Brian Lorenzen, 3. HK (BL) – Søren Krabbenhøft, SJ-HK (SK) – Claus Andersen 6. HK (CA) ** - Bjarne Sønderstrup, 7. HK (BS) – Birger Hagstrøm, 8. HK (BH)** – Morten Fabrin, 9. HK (MF)

Holger Lodahl deltager online.

Arild Rimestad (AR) er ikke til stede, da han er på orlov.

Alle deltagere har en stemme på nær **, som har to stemmer og *, som har 3 stemmer

Referat:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat af HB-mødet d. 16. juni 2024
3. Godkendelse af revideret referat af delegeretmødet 31. marts 2024
4. Mailafstemninger siden sidste HB-møde
5. Forretningsudvalgets beretning
6. Økonomi og regnskab
7. Nyt fra udvalg.
8. Datoer Skakliga 2024-25
9. Program for Divisionsturneringen 2024-25
10. Pige- og Kvindeskak udvikling
11. Konvertering af Pokalfinale til hurtigskak hold-DM med fri tilmelding.
Herunder ønskes stillingtagen fra hovedkredsene om at betale indskuddet for mindst 2 hold i hver gruppe, og dermed bidrage til at vi får et stævne af betydelig størrelse.
12. Bogprojekt som foreslået af John Rendboe
13. Budget 2025 - 1. behandling
14. Nyt fra hovedkredsene
15. Eventuelt

Dansk Skak Union

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt – HL kommenterede at det vil være at foretrække, at alle bilag bliver sendt i én mail.

2. Godkendelse af referat af HB-mødet d. 16. juni 2024

MF: indsigelse til punkt 2. HB-mødet – samt manglende bilag.

Diskussion af proces omkring referat af HB-møder resulterede i at vi aftalte, at modtagne ændringsforslag indarbejdes og referat efterfølgende sendes til endelig godkendelse i HB

3. Godkendelse af revideret referat af delegeretmøde 31. marts 2024

Referat af delegeretmøde godkendt af HB, forudsat der ikke kommer indsigelser indenfor fristen mod det offentliggjorte referat.

Diskussion af proces omkring referat fra delegeretmøde resulterede i at vi aftalte at dirigent, sekretær samt formand fremover godkender foreløbigt referat. Foreløbigt referat lægges på skak.dk med frist for indsigelser. HB godkender på efterfølgende HB-møde endelig version.

4. Mailafstemninger siden sidste HB-møde

Online afstemning om regelændringer som følge af beslutningen om, at Skakligaen spilles med matchpoint som primært kriterium.

5. Forretningsudvalgets beretning

Formandsberetningen udsendt som bilag, bortset fra få mundtlige tilføjelser.

MF: kommenterede på manglende information omkring bidragsydere i beretningen

HL: Stemmer imod beretningen pga. manglende information samt specifikke ordvalg.

Beretning er godkendt med alle stemmer undtagen HL, der stemmer imod (13-3).

6. Økonomi og regnskab

PGO gennemgik først det udsendte bilag, hvor de aktuelle bogførte indtægts- og udgiftstal pr. 15/8 fremgik. Den generelle konklusion var, at det så fornuftigt ud, og at der ikke var grund til bekymring. Det blev nævnt, at en enkelt hovedkreds var blevet rykket for indbetaling af kontingent for 2. kvartal.

Angående de to verserende arvesager blev det oplyst, at DSU p.t. i den ene sag har fået udbetalt en alderspension på ca. 320.000 kr. og i den anden et foreløbigt a conto-beløb på 500.000 kr. Begge sager forventes afsluttet i 2024, den ene er dog betinget af, at afdødes hus bliver solgt forinden. Når sagerne er gjort op, vil HB naturligvis blive orienteret om de samlede beløb, som baggrund for en overordnet diskussion af anvendelsen.

Det blev også nævnt, at der er sendt mail rundt til 15 klubber, som har en forholdsvis stor og aktuel gæld til DSU, foranlediget af ikke-betalte EMT-afgifter. Tilbagemeldingerne herpå har været noget blandede. Et par klubber har indbetalt det skyldige beløb uden bemærkninger, andre har stillet en række kritiske spørgsmål og de fleste har bedt om at få genfremsendt nogle af regningerne. Så arbejdet fortsætter, og det må forventes, at DSU må afskrive nogle af disse tilgodehavender, men det er for tidligt at sige noget om beløbsstørrelsen.

Efter et par spørgsmål og bemærkninger blev orienteringen taget til efterretning

Dansk Skak Union

7. Nyt fra udvalg

PHJ: Gav opdatering på IT udvalgets status. Det er besluttet at udskifte Winkas med e-conomic
CA: Lovudvalget – JSF overtager AR's plads i udvalget. Udvalget mødes første gang 5. september 2024

8. Datoer Skakliga 2024-25

Bundesligaen har ændret i sine spilledatoer, så der er overlap med den danske Skakligas spilledatoer. Desuden er der sammenfald med individuelt skak EM. Planen for den kommende Skakliga er derfor opdateret, så der ikke er sammenfald.

Diskussion af hvorvidt skakliga holdene kan få lov til at ændre spilledato, hvis en fast spiller bliver udtaget til EM. Det er muligt og der er enighed om, at det gælder uanset spillerens nationalitet.

9. Program for Divisionsturneringen 2024-25

BS: Fremlagde foreløbig plan for Skakligaen – mangler afklaring af placering af en enkelt dobbelt runde. Står mellem Hillerød og BMS. JSF følger op med klubberne.
Planen bliver offentliggjort med 14 frist for indsigelser – HB godkender endelig plan.

10. Pige- og Kvindeskak udvikling

PJ: Med henvisning til Esmat Guindy's indlæg i FU beretningen under punkt 5
Årgang 2010 pige skakspillere er en stærk årgang, som DSU bør supportere, dels for at maksimere deres potentiale, dels for at udnytte gruppen aktivt i forhold til at skaffe flere kvindelige medlemmer. Oplæg til at ansætte en decideret pige træner (estimeret årlig udgift DKK 20.000). Potentielle kandidater kontaktes af forretningsudvalget, måske skal stillingen opslås på skak.dk.

11. Konvertering af Pokalfinale til hurtigskak hold-DM med fri tilmelding.

Herunder ønskes stillingtagen fra hovedkredsene om at betale indskuddet for mindst 2 hold i hver gruppe, og dermed bidrage til at vi får et stævne af betydelig størrelse.

PJ: Forslaget er ikke til afstemning pga. af den sene udsendelse ift. HB-mødet.

MF: Fraråder konceptet om "fri tilmelding" til hold-DM – bekymringen er at det vil resultere i et markant lavere deltagerantal i de regionale stævner.

NSL: 2. HK støtter ikke forslaget, men NSL mener personligt at "fri tilmelding" ikke vil påvirke deltagerantallet til de regionale stævner. Støtter ikke HK betaler indskud

PJ: Hurtigskak hold-DM ligger traditionelt i Pinsen og mange benævner stævnet som Pinse-stævnet. Så ser ikke tidspunktet i en højtid, som et problem.

BS: 7. HK støtter forslaget

BH: 8. HK støtter forslaget om fri tilmelding samt ændring af navn inkl. HK betaler indskud

CA: 6. HK støtter forslaget

MF: 9. HK støtter ikke forslaget

HL: 1. HK støtter forslaget

FU formulerer et udkast til reglement til godkendelse på HB-mødet i november 2024.

12. Bogprojekt som foreslået af John Rendboe

FU anbefaler, at vi siger ja til projektet, og finansierer det direkte af Amagerarven, idet det

Dansk Skak Union

passer smukt ind i testators ønske om at arven skal bruges til at fremme klubskakken.

SK: Med en god lektøruddtalelse vil det kunne være interessant for de danske biblioteker.

CA: CA undlader at stemme, da han, som vedtaget på forrige møde, ønsker yderligere informationer om indholdet af bogen.

HL: Støtter ikke forslaget – anbefaler en tilbagemelding fra klubber nok til at understøtte salg af 500 stk.

Afstemning:

Et bogprojekt ved John Rendboe														
	HK1	HK2	HK3	Syd	HK6	HK7	HK8	HK9	PJ	PGO	PHJ	AR	JF	I alt
Stemmer	3	1	1	1	2	1	2	1	1	1	1	-	1	16
Ja		1	1	1		1	2	1	1	1	1		1	11
Nej	3													3
Blank					2									2
														16

Projektet er således vedtaget.

13. Budget 2025 - 1. behandling

Udkasts til budget 2025 fremgår af bilag til HB-mødet.

BH: Bemærkede at budget 2025 også skal indeholde finansiering af Et bogprojekt.

HL: Mener at udgift på DKK 200.000 til Hold-EM ikke er givet godt ud – burde bruges på breddeskakken.

MF: MF spurgte til, om der mht arkivet i Vejle er afsat beløb til anskaffelse af inventar, hvilket PGO vil undersøge nærmere. MF tilføjede, at Jens Kølbæks testamente indebærer krav om oprettelse af en fond med regnskab og særskilt bestyrelse.

Endeligt budget for 2025 godkendes på HB-møde i november 2024

14. Nyt fra hovedkredsene

PJ: Der manglede en del bidrag til Nyt fra Hovedkredsene, bilaget udsendes når disse er indkommet.

15. Eventuelt

PJ: Indtægter fra Casual skak (DKK 6.250) ifm. EM- og TdF- arrangement på Bryggen i juli. FU har besluttet at bruge midlerne til at støtte Trine T's rejse til OL, hvor hun vil yderligere udbrede Casual skak.

BS: 7. HK afholder Larsen turnering ifm. Aalborg og Nørresundby skakklub jubilæer.

CA: Har talt med Trine Treppendahl om hvordan man skal håndtere arrangementer for skak interesserede. Meget positiv respons på input.